
      Margretheskolens skolebestyrelse 

Referat 
Skolebestyrelsesmøde mandag den 28.10.2024. 

Vi mødtes i personalerummet.  

_____________________________________________________________________ 
Deltagere: Maja, Nanna, Søren, Thomas, Mette, Mia, Hanne, Nina, Malene, Heidi og Lone.  
Suppl.: Bianca, Tina 
Afbud: Nina, Rie 
 
 
619. Godkendelse af dagsorden og referat fra 24.9.24. 
 Godkendt. 
    
620. Elev- og rettighedsråd 

Noah og My deltog og orienterede om UNICEF Topmødet, hvor temaet var 
medbestemmelse. Idéer; være med til at vælge emnet i undervisningen, stemme om 
hvordan der skal arbejdes med et emne, udbud og forhold i kantinen, eventuelt 
vegetarretter som alternativ, når der er kød på menuen, generelt kommunikation face to 
face/uden skærme, tavle i klasserne hvor man kan skrive sig på, når der er noget, man 
gerne til tale om/få hjælp i timerne samt lydtætte/stille-rum. Anbefaler brug af den 
grønne postkasse til forslag til elev/rettighedsrådet. Stor forskel i niveau for elev-
medbestemmelse fra skole til skole i hele landet.  
Aftale: Elev/Rettighedsrådet sørger for prioriteret forslags/ønske-liste til SB. 

      
621. Oplæg til dialog, se vedhæftede ”Orientering”. 

Mette har igen sendt opfordringen ud i den lokale facebookgruppe, og der er en enkelt 
interesseret, som Mette er i dialog med. 
Aftale: Bianca deler Mettes opslag i idrætsklub. 

   
622. Værdigrundlag – som udgangspunkt for næste punkt omkring Ordensregler 

Søren og Heidi præsenterer revideret tekst. 
Bianca præsenterer udkast til ny grafik 
Fælles drøftelse og beslutning 
Aftale:  
Heidi skriver elevernes medbestemmelse ind i alle tre afsnit (trivsel, læring og dannelse 
– træning i demokratiske spilleregler – og sender dette til Bianca. 
Bianca udarbejder færdig udgave af grafik til næste gang. 
Pkt. på næste møde. 
 

623. Fotografering 
 Fortsætter vi eller ønsker vi ny udbyder? 
 Fælles drøftelse og beslutning. 
 Aftale: 

Nej tak til Vision foto. Lone sørger for at afmelde igangværende aftale.  
Ja tak til årligt klassefoto inkl. navne. Ingen portrætfotos. 
Malene undersøger firma, der udbyder klassefotos for hele skolen/årbog. 
Nanna og Lone følger op omkring materiale fra Rie. 
Pkt. på næste møde med fremlæggelse af forslag til ny udbyder. 

 
624. Opfølgning omkring foredrag 
 Imran Rashid foredraget – kort evaluering inden punkt på næste SB møde. 

Positive tilbagemeldinger, lavt fremmøde, medarbejdere i konkurrence med skærmene, 
gjort børnene en bjørnetjeneste med ingen manglende rammesætning, fordele i 
kommunikation over skærmen, ulemper ved det samme, lyst til at prøve en måned uden 
skærme, ønske fra medarbejdergruppen om at skubbe tidspunktet for hvornår eleverne 
får skærme i deres liv (skole og hjemme). 
Aftaler: 
Malene: Kontaktforældremøde inden næste møde; skærmfri i hvilken udstrækning? 
Lone: Tilbagemeldinger fra fagudvalg med til næste møde. 
 
 

Rundvisning idrætsfaciliteter 
Rundtur. Anledning til dialog om det at gå i bad efter idræt.  
Aftale:  
Oplæg v/idrætsfagudvalget på et af de kommende SB møder. 



Malene tager omklædning/badefaciliteter med i tryghedsvandringen, som 
elev/rettighedsrådet står for. 
Mette svarer G77, at vi gerne vil bakke op om mulighed for at etablere kunstgræsbane 
på nuværende grusbane – og de er velkomne til at komme forbi og præsentere deres 
idéer på et SB møde. Mette giver Lone besked om dette. 
  

  
625. Skolens 60 års fødselsdag 
 Alle byder ind med idéer. 
 Aftale om hvem der gør hvad i videre forløb. 

Alt muligt med ”60”, dronebillede af alle i 60-formation, live 60´er musik, temadag, 
elevinterview med forældre, der har gået på skolen (i 60´erne), historisk blik, 60 meter 
lang kage, sagn om stenen, 60´er tøj, 60´er mad. 
Aftaler:  
Mette, Mia og Nina vil gerne være med i styregruppe for fødselsdagen. 
Lone sørger for, at alle medarbejdere får mulighed for at melde sig til styregruppen. 
Pkt. på møderne frem til festen. 
 
 

626. Princip for brug af meddelelsesbog 
 Forberedelse til punkt på næste møde. 
 Orientering v/Lone 
 Aftale om forberedelse til næste møde. 

Aftaler:  
Maja og Hanne kommer med udspil på baggrund af hele medarbejdergruppen, som vi 
drøfter til næste SB møde. 
Drøftelse på næste møde: Særskilt eller som en del af princip for skole-hjem-
samarbejdet? 
 

 
627. Eventuelt 
 Tilbud om deltagelse i projektforsøg med skolefrugt. 
 Aftale: 
 Vi tilmelder os ikke. 
 Vi sørger for, at kantinen tilbyder frugt i SFO´en. 
 
 Oplevelse med vikardækning på 0. årgang. 
 Nuværende tiltag: intro fra ledelse og fra forvaltning. 
 Forslag: mentorordning/oplæring v/fastansatte medarbejdere, tættere opfølgning. 

Ønske, at forældre overlader konfliktløsning til de ansatte på skolen og forlader klassen, 
når timen/dagen begynder. 
Aftale: 
Obs. på nabohjælp mellem klasserne, mentorordning og tættere sparring med vikarerne  
Orientering på SB møde efter retningslinje i LMU omkring vikardækning. 
 
Episoder på instragram og tiktok, særligt på skolerne i Jyllinge. 
SSP konsulent kommer på skolen i morgen tirsdag med opfølgning omkring vores 8. og 
9.klasser. 
 
Skolevejsanalysen: 
Orientering om seneste nyt. Mette har orienteret lokalpolitikerne om, at SB gerne vil 
have løsningen med sti bagom Hedevang. De har også fået ønsket om at få cykelskuret 
tilbage til personalegruppen. 
 
Ipads og computere med hjem eller overnatte på skolen – på som punkt til næste SB 
møde omkring IT. 
 
Ros til holdet bag motionsdagen – godt med synlighed. Vigtigt med information i god tid 
i forhold til om forældrene må deltage. 
 
Faste punkter til forældremøder på alle årgange – udvidelse af aftaler fra i år. Hvilke 
udvalg ønsker vi i de enkelte klasser – overordnet at arbejde ud fra.  

   
628. Lukket punkt  
 Intet. 
  
629. Punkter til kommende møder kl. 16.30-19:  



 
Torsdag den 28.11. 

Eventuelt besøg af nyt eksternt medlem af SB. Mette giver besked. 
Princip omkring brug af IT og skærme, inkl. idéer fra kontaktforældre og fagudvalg og i 
forhold til muligheder for opbevaring af IT på skolen for eleverne? 
Værdigrundlag 
Fotografering 
Skolens fødselsdag 
Princip for meddelelsesbog, Oplæg v/Hanne og Maja. 

 
Tirsdag den 17.12.  
 Økonomi 2025. 
Skolens fødselsdag 
 
Onsdag den 29.1.: Obs Nytårstaffel, derfor møde frem til kl. 20 

Antimobbestrategi (oplæg og beslutning). 
Skolens fødselsdag 
 

Møde i juni 2025: 
- Opfølgning på prøvehandling med, at 4. klasserne kan spise i kantinen (aftale i sept. 

2024). 

- Skolens fødselsdag 

Møde i september 2025: 
- Revidering af ordensregler. 

- Skolens fødselsdag 

 
 

 


